

國立臺灣體育運動大學外國學生獎學金設置要點

Guidelines for the Establishment of a Foreign Student Scholarship at

National Taiwan University of Sport

研發處國際事務組提經 104 年 3 月 11 日 103 學年度第 4 次行政會議通過

研發處國際事務組提經 104 年 4 月 1 日 103 學年度第 3 次校務基金管理委員會議通過

Proposed by the International Affairs Section of the Office of Research and Development and approved by the 4th Executive Meeting of the 2014 Academic Year on March 11, 2015

Proposed by the International Affairs Section of the Office of Research and Development and approved by the 3rd School-based Fund Management Committee Meeting of the 2014 Academic Year on April 1, 2015

- 一、國立臺灣體育運動大學（以下簡稱本校）為促進本校國際化，吸引及鼓勵外國學生就讀本校，特訂定本校外國學生獎學金設置要點（以下簡稱本要點）。
1. In order to promote the internationalization of National Taiwan University of Sport (NTUS or “the University”) and therefore attracting and encouraging more foreign students to the University, the “Guidelines for the Establishment of a Foreign Student Scholarship” (“the Guidelines”) is hereby stipulated.
- 二、本校外國學生獎學金所需經費來源為各項校外補助款，或由本校校務基金五項自籌收入支應，並得視經費調整之。
2. The foreign student scholarship funds of the University shall come from various external subsidies or from the five school-based fund incomes raised by the University itself, and may be adjusted according to the expenditure.
- 三、獎助對象：已就讀本校之外國學生及外國交換學生（不含延修生、僑生、陸生及大陸交換學生），但申請者同一學期必須未領本校其他獎學金。
3. Targeted students: foreign students and foreign exchange students (excluding repeating students, overseas Chinese students, and students and exchange students from China) studying in the University, who are not receiving other scholarships of the University during the same semester.
- 四、本獎學金金額每名每學期獎助上限為新臺幣二萬元，其發放之金額及名額，得視各項經費收支情形及申請學生人數彈性調整，原則以當學期就讀本校之外國學生、外國交換學生人數百分之五十為上限。
4. The upper limit of the scholarship is NTD 20,000 for each foreign student during each semester. The amount of money and number of students granted may be flexibly adjusted according to the revenues and expenditures, and the number of applicants. In principle, it is limited to 50%, at most, of foreign students and foreign exchange students studying in the University for the semester.
- 五、申請資格：
5. Application qualification:
 - （一）就讀學士班學生，前一學期至少修習十學分（應屆畢業年級至少修習六學分），且在本校期間學業成績總平均七十分以上，行為表現無不良紀錄。
 - (1) Bachelor students who have earned at least 10 credits in the previous semester (or at least 6 credits for graduating students), whose average academic score is more than 70 during their study in the University and without record of bad conduct.
 - （二）就讀碩士班學生，前一學期至少修習一門學科，且在本校期間學業成績平均八十分以

上，行為表現無不良紀錄。

(2) Master students who have completed at least one subject in the previous semester, whose average academic score is more than 80 during their study in the University and who have no record of bad conduct.

(三) 凡與本校簽訂有合作合約之國外大學校院(不含大陸學校)推薦來本校研修之外國籍交換學生，在原校或本校研修學業總平均，學士班交換學生七十分(GPA2.44) (含)以上、碩士班交換學生八十分(GPA3.0) (含)以上，其行為無不良紀錄，經由就讀系所、任課老師推薦者，均可提出申請。

(3) Foreign exchange students who are recommended by foreign universities (excluding universities in China) having cooperation agreement with the University, whose average academic scores in the original school or in the University is at least 70 (GPA 2.44) or more for bachelor program and at least 80 (GPA 3.0) or more for master's program, and who have no record of bad conduct. These students may apply for the scholarship with the recommendation from the department or lecturer.

(四) 已獲得外交部或教育部臺灣獎學金者，不得申請本項獎助學金。

(4) Foreign students who have already been granted the Taiwan Fellowship / Scholarship of the Ministry of Foreign Affairs or Ministry of Education cannot apply for this Scholarship.

六、獎學金申請時間：符合申請資格之外國學生，於每學期開學後二週內，備妥申請表件，向研究發展處提出申請，每次核給一學期。

6. Time of application: qualified foreign students shall prepare the application documents and apply to the Office of Research and Development for the Scholarship for the current semester within 2 weeks after the start of each semester.

七、申請所需表件：

7. Application documents:

(一) 申請表一份。

(1) One copy of the application form;

(二) 前一學期或歷年成績單一份 (應經原就讀學校加蓋章戳)。

(2) One copy of the academic report for the previous semester or all academic years (affixed with the official seal of respective schools);

(三) 推薦信一封。

(3) One recommendation letter;

(四) 學習計畫書一份。

(4) One copy of the study plan;

(五) 護照影本一份

(5) One photocopy of the passport;

(六) 其他學術成就或優秀表現證明 (如發表論文、得獎紀錄、課外活動等)。

(6) Certifications of other academic achievements or excellent performance (such as published papers, awards, extracurricular activities, etc.).

八、申請及審查作業程序：申請者資料由研究發展處初審證件後提請本校外國學生獎學金審查小組審查。

8. Application and review procedure: after the preliminary review by the Office of Research and Development, the application documents will be submitted to the Foreign Student Scholarship Review Committee of the University for review.

九、獎學金審查小組由副校長、研發長、教務長、學務長及各學院院長組成，副校長為召集人。

9. The Scholarship Review Committee is composed of the vice president, Dean of Research and Development, Dean of Academic Affairs, Dean of Student Affairs and the deans of various colleges, with the vice president as the convener.

十、審查標準：

10. Review standards:

(一) 學術表現百分之七十。

(1) The academic performance counts for 70%.

(二) 其他表現百分之三十。

(2) Other performance counts for 30%.

十一、本要點經行政會議及校務基金管理委員會通過後實施，修正時亦同。

11. The “Guidelines for the Establishment of a Foreign Student Scholarship” is implemented with the approval of the Executive Meeting and School-based Fund Management Committee Meeting, and similarly when revised.